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Abstract (en)
The applicator (10) has holding means (6, 7, 8) for interchangeably receiving cartridges (30), for example double cartridges for two-component
systems. Extendable tappets (4) driven by means of auxiliary energy (for example pneumatically, electromotively etc) serve for advancing the
conveying pistons (32) in the cartridge cylinders (31) when expelling the contents of the cartridge. To control the auxiliary energy, a valve (20,
21) is installed in the device handle (3) so as to be actuable using the trigger lever (12). If the tappets (4) are extended without a cartridge (30)
being inserted in the application position, this could result in injuries or damage to property. In order to prevent this, a cartridge sensing bar (13)
is provided, for example displaceably guided in the release lever (12) and provided with a locking cam (18). Without a cartridge (30) inserted, the
sensing bar (13) is held in the locking position by means of a spring (15) and the locking cam (18) is located opposite a stop (9), by which means
the actuation of the release lever (12) and thus the extension of the tappet (4) is blocked. The sensing bar (13) is held in the release position (below
stop surface 11) by a cartridge (30) correctly inserted in the application position, as a result of which the locking cam (18) is released and the
triggering of the tappet drive is possible. The tappets (4) are then extended without risk within the cartridge cylinder (31). <IMAGE>

Abstract (de)
Das Austraggerät (10) weist Haltemittel (6, 7, 8) zur austauschbaren Aufnahme von Kartuschen (30) auf, z.B. Doppelkartuschen für
Zweikomponenten-Systeme. Mittels Hilfsenergie (z.B. pneumatisch, elektromotorisch usw.) angetriebene, ausfahrbare Stössel (4) dienen zum
Vorschub der Förderkolben (32) in den Kartuschenzylindern (31) beim Austragen des Kartuscheninhalts. Zur Steuerung der Hilfsenergie ist im
Gerätehandgriff (3) ein Ventil (20, 21) eingebaut, betätigbar mit dem Auslösehebel (12). Würden die Stössel (4) ausgefahren, ohne dass eine
Kartusche (30) in Austragposition eingelegt ist, könnte dies Verletzungen oder Sachbeschädigungen zur Folge haben. Zwecks Verhinderung ist ein
Kartuschen-Tastriegel (13) vorgesehen, z.B. im Auslösehebel (12) verschiebbar geführt und mit einem Sperrnocken (18) versehen. Ohne eingelegte
Kartusche (30) wird der Tastriegel (13) mittels Feder (15) in Sperrstellung gehalten, und der Sperrnocken (18) steht einem Anschlag (9) gegenüber,
wodurch die Betätigung des Auslösehebels (12) und damit das Ausfahren der Stössel (4) blockiert sind. Von einer korrekt in Austragposition
eingelegten Kartusche (30) wird der Tastriegel (13) in Freigabestellung (unterhalb Anschlagfläche 11) gehalten, wodurch der Sperrnocken (18) frei
liegt und das Auslösen des Stösselantriebes möglich ist. Die Stössel (4) werden dann gefahrlos innerhalb der Kartuschenzylinder (31) ausgefahren.
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